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Leefbaarheid & Veiligheid

Beantwoording vragen uit online chat tijdens digitale  
bijeenkomst over ‘Onderzoek azc-locatie Santpoort-Zuid’  
op 7 februari 2024.
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Zijn er psychologen geraadpleegd op voorhand om te  
bepalen of het verstandig is om mensen met diverse  
trauma’s of andere etniciteit in grote groepen bij elkaar te 
zetten? 
 
Het COA vangt in Nederland al meer dan 30 jaar grote(re) 
groepen vluchtelingen in azc’s op. Zij heeft veel kennis, ervaring 
en deskundigheid op dit gebied.  
 
Er vindt altijd een medische check plaats als asielzoekers 
Nederland binnenkomen. Dit is een standaard-onderdeel van 
het registratie- en identificatieproces van de Immigratie- en 
Naturalisatiedienst (IND) en de Marechaussee. 
 
Sommige asielzoekers kunnen niet zelfstandig in een azc 
wonen. Ze hebben behoorlijke psychische problemen, missen 
sociale vaardigheden of zorgen voor overlast. Zij worden hierop 
beoordeeld. Wanneer zij niet zelfstandig in een azc kunnen 
wonen, worden zij niet in een regulier azc opgevangen. Voor hen 
zijn er twee specifieke opvanglocaties in Nederland: de intensief 
begeleidende opvang (IBO), en de strengere handhaving- en 
toezichtlocatie (HTL) in Hoogeveen. Ook kunnen asielzoekers 
worden verwezen naar het Psychiatrisch en Forensisch Centrum 
Veldzicht in Balkbrug (Overijssel). 
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Welke voorzieningen zijn er in Santpoort-Zuid 
geconstateerd? 
 
In Santpoort-Zuid is een supermarkt, een basisschool, een NS 
Station, ’t Brederode Huys en een voetbalclub aanwezig.

Hoe zit het met de kansarme jeugd van Santpoort-Zuid? 
 
De gemeente heeft als doel alle kinderen in Velsen gelijke kansen 
te bieden. Om zo gelijkwaardig mee te kunnen doen, zich te 
kunnen ontwikkelen en om overerving van armoede tegen te 
gaan. Kinderen en gezinnen worden gesteund door (tijdelijke) 
inkomens-ondersteunende maatregelen voor hun ouders; deze 
zijn (mede) bedoeld voor kinderen.

Beste gemeente, de basisschool in Santpoort wordt 
vernieuwd, echter hier wordt geen rekening gehouden met 
uitbreiding van het COA. Waarom wordt daar niet meteen 
rekening mee gehouden i.p.v. dat de school straks meteen 
te klein is. 
 
Kinderen die verblijven op een azc-locatie starten met 
nieuwkomers-onderwijs. Voor kinderen in de basisschoolleeftijd 
duurt dit zeker een jaar. Voor jongeren in de middelbare 
schoolleeftijd duurt dit doorgaans 2 jaar. Hiermee worden ze 
voorbereid om in te stromen in het reguliere onderwijs. Tussen de 
scholen en gemeente is regelmatig overleg. Hierbij bespreken ze 
met elkaar de mogelijke instroom van jongeren vanuit het COA.

Is het inhumaan om vluchtelingen op te vangen in ons dorp, 
in onze gemeente en dit stedelijk gebied? 
 
Nee, dit is niet inhumaan. De gemeente Velsen vindt het 
belangrijk om mensen op te vangen die hun thuisland moe(s)ten 
ontvluchten voor oorlog en geweld. 
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Winkeliers ervaren erg veel overlast. Is het wenselijk om een 
azc dan juist bij winkels te plaatsen? 
 
Komt er een politie dependance in de Dekamarkt? 
 
Winkeliers ervaren vaak overlast van zgn. ‘veilige-landers’ 
die vrijwel altijd weinig of geen kans maken op een 
verblijfsvergunning. De kans dat deze kansarme groep op een 
mogelijk azc in Santpoort-Zuid geplaatst wordt, is (erg) klein.

Gaat de gemeente rekening houden met de (on)veiligheid 
van de aanrijtijd van de brandweer? Deze is op dit moment 
niet veilig namelijk. 
 
In Nederland geldt de norm dat een ambulance in 95% van 
de spoedeisende gevallen binnen 15 minuten ter plaatse 
moet zijn. Er zijn in de omgeving van Santpoort-Zuid drie 
brandweerkazernes (Velsen-Zuid, Spaarndam en Haarlem) die 
kunnen uitrukken als er sprake is van een spoedeisende situatie. 
  
De brandweer kan vanaf deze kazernes binnen 10 tot 12 minuten 
ter plaatse zijn, gelet op de relatief beperkte rijafstanden en het 
(mogelijk) kort overschrijden van de maximumsnelheden. Naar 
verwachting zal de brandweer hun aanrijtijden hiermee gewoon 
halen.

Of er ook rekening is gehouden met de kleine stalletjes 
langs de Sportlaan -direct gelegen achter de voorgestelde 
azc-locatie waar meisjes in de kwetsbare leeftijd van  
12-16 jaar na schooltijd komen? 
 
Ja, hier houden we rekening mee. We gaan de komende tijd 
-naast de klankbordgroep-leden- ook in gesprek met andere 
(groepen) betrokkenen en belanghebbenden in de omgeving  
van de twee voorkeurslocaties De Elta en Handgraaf.
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Waarom moet het azc zo dicht bij een woonwijk geplaatst 
worden, terwijl het COA dit zelf niet als eis stelt? 
 En andere gemeenten, zoals Haarlem dit op een boot 
blijven doen, niet direct naast een woonwijk. 
 
De gemeente vindt het belangrijk dat bewoners van een azc in 
de buurt van een woonwijk gehuisvest worden. Dit stimuleert de 
integratie en participatie. 
 
Het COA is ook voorstander van opvang in de buurt van andere 
inwoners. Echter, de locaties die het COA krijgt aanboden voor 
(nood)opvang voldoen hier niet altijd aan. Daarom heeft het 
COA ook locaties buiten woongebieden. Voor duurzame opvang 
heeft dit wel de voorkeur. Ook Vluchtelingenwerk Nederland is 
voorstander van asielopvang dichtbij of in een woonwijk.
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Hoe wordt de veiligheid van de asielzoekers en 
omwonenden gegarandeerd? Wie is daar verantwoordelijk 
voor? Is dat het COA of de gemeente? 
 
Hoe worden veiligheidszorgen aangepakt, en welke 
maatregelen worden genomen om de openbare orde te 
handhaven en de veiligheid van inwoners te garanderen 
 
De gemeente stimuleert dat jongeren alleen naar sport 
gaan. Ik durf mijn kind in de toekomst niet alleen op de fiets 
langs een azc en het Zwarte pad te laten gaan. Hierdoor 
wordt mijn zoon zeer beperkt in zijn keuze van sport.  
Hoe garandeert de gemeente de veiligheid van mijn zoon 
dat hij alleen naar sport kan gaan. 
 
Hoe handhaven jullie op de veiligheid? 
 
We wonen in een bosrijke omgeving waar ik graag wandel 
met de hond. Hoe is onze veiligheid gegarandeerd? 
 
Hoe veilig blijft het ‘Zwarte pad’? 
 
De overheid en de politie kunnen nooit een absolute veiligheids-
garantie geven. In een samenleving lopen burgers altijd bepaalde 
risico’s, op allerlei terreinen. Uiteraard streven het COA en de 
gemeente er naar om de risico’s zoveel mogelijk te beperken.  
 
Daarom stellen gemeenten samen met het COA en de politie 
altijd een integraal veiligheidsplan op vóórdat er in een gemeente 
een azc gevestigd wordt. Het COA is verantwoordelijk voor 24/7 
toezicht en handhaving op een azc. De gemeente en politie zijn 
verantwoordelijk voor de openbare orde en veiligheid daarbuiten.  
 
Ter illustratie, op de noodopvanglocatie in Velsen-Noord vindt 
maandelijks overleg plaats met de locatiemanager vanuit 
het COA, personeel op de locatie, politie, gemeentelijke BOA 
en gemeente. Tijdens dit overleg worden ontwikkelingen in 
het kader van veiligheid besproken. Als er zich tussentijds 
ontwikkelingen en/of incidenten voordoen, wordt snel 
geschakeld tussen het COA, de gemeente en de politie. De inzet 
van handhavende maatregelen verschilt per incident. Per incident 
wordt afgewogen wat de best passende aanpak is.
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Misschien is er geen ‘24/7 toezicht’ etc. nodig voor kleinere 
opvanglocaties? 
 
Op kleinere opvanglocaties regelt het COA géén toezicht 
en handhaving, gezondheidszorg, dagbesteding en 
inburgeringsactiviteiten.  
De gemeente dient dit dan volledig zelf te regelen. Het is 
zeker wenselijk dat er 24/7 toezicht is. Niet alleen voor de 
veiligheid van de asielzoekers, maar ook voor de medewerkers 
van de diverse organisaties die op een azc werken. En voor de 
bezoekers. Het gaat hierbij bijvoorbeeld ook om brandveiligheid. 
 
Het regelen van al deze zaken brengt forse organisa-torische en 
financiële kosten voor de gemeente met zich mee. Dat is voor 
een gemeente als Velsen niet haalbaar en ook niet wenselijk. 
Als gemeente zijn we hier niet op toegerust. We willen al deze 
activiteiten bij voorkeur aan het COA overlaten.

In De Boemel gaf een medewerkster van het COA aan dat zij 
ook geen azc in haar eigen achtertuin zou willen. Waarom 
zou deze medewerkster -die er toch verstand van heeft en 
ervaring- dit tegen ons zeggen, denkt u? 
 
We begrijpen de zorgen die bewoners hebben goed. Dit geldt 
ook voor de COA-medewerkers. Zij zien vaak dat bewoners in 
het begin moeite hebben met de mogelijke komst van een azc in 
hun buurt. Het blijkt dat wanneer de locatie eenmaal is geopend, 
veel van de zorgen ondervangen zijn of onterecht blijken. Wij zijn 
ons ervan bewust dat dit in eerste instantie niet het beeld is van 
omwonenden.
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Dit is geen onafhankelijk filmpje, dat is ook te onder-
bouwen. Dit wordt steeds meer een PR-show voor de komst 
van een azc. Waarom niet onafhankelijke informatie? 
 
Het COA houdt de lippen op elkaar m.b.t. incidenten, terwijl 
dit er wel degelijk het geval is. Overlast is meer dan naar 
buiten wordt gebracht. Dit schept een vertekend beeld.  
Hoe brengt het COA de incidenten in kaart? 
 
Ik heb gelezen op de website van het COA: incidenten op 
azc’s van het COA worden geregistreerd, incidenten in de 
buurt niet! Klopt dit, want ja, dan zijn er weinig incidenten. 
 
En Oisterwijk toch? Daar mochten de incidenten niet meer 
in het nieuws komen. 
 
Het COA-filmpje zoals getoond tijdens de digitale bijeenkomst 
op 7 februari jl., is gebaseerd op feiten.  
 
Het COA registreert sinds 2015 alle incidenten in de opvang-
locaties. Incidenten zijn gebeurtenissen waarbij de veiligheid, 
leefbaarheid en beheersbaarheid op een locatie in het geding 
zijn. Bij de meeste incidenten gaat het om het overtreden van 
de huisregels. Zoals de eigen woonruimte niet schoonmaken, 
koken of roken op de kamer of geluidsoverlast veroorzaken. 
Maar het kan ook gaan om verbale suïcidedreiging, suïcide, 
zelfbeschadiging of agressie en geweld tegen personen. 
 
Het Wetenschappelijk Onderzoek- en Documentatie-centrum 
(WODC), onderdeel van het ministerie van JenV, publiceert elk 
jaar een landelijk overzicht van incidenten en misdrijven door 
bewoners van COA-locaties. 
Voor meer informatie: COA - Incidentenregistraties | www.coa.nl
 
Verstoringen van de openbare orde of (mogelijke) strafbare 
feiten die buiten de opvanglocatie plaatsvinden, vallen onder de 
politie. In 2022 legde de politie landelijk 5.700 incidenten vast 
waarbij de verdachte op het moment verbleef in een azc-locatie. 
Hierbij gaat het vooral om vermogensmisdrijven. Het aantal 
geweldsincidenten is laag. 
De opmerking m.b.t. de situatie over azc Oisterwijk is bij ons niet 
bekend, en ook niet juist. 
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Beste COA, het schip ligt minimaal 1 km weg. Er staat een 
groot hek omheen en de bewoners worden met bussen 
opgehaald. Er KAN daar ook niets gebeuren! Hoe zie je dat 
voor je midden in een woonwijk? 
 
De bewoners kunnen inderdaad met de bus, maar ook 
zelfstandig naar Velsen-Noord en elders reizen. De ervaring 
met het asielschip de Silja Europa, en nu met de kleinere Ocean 
Majesty, leert dat dit weinig tot geen problemen in de buurt 
in Velsen-Noord heeft opgeleverd. Het hek is geplaatst om te 
kunnen registreren wie zich op de opvanglocatie bevinden en om 
de veiligheid van de bewoners (i.v.m. de ligging aan het water) te 
kunnen waarborgen.

Bij deze wil ik vragen of het aantal van drie incidenten op 
het schip klopt? 
 
Het aantal van drie incidenten buiten de opvanglocatie klopt.
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Hoe hebben de bewoners van Velsen-Noord de 
(on)veiligheid in hun buurt ervaren, na de komst 
van asielzoekers in hun omgeving? Hoeveel 
veiligheidsincidenten door asielzoekers hebben zich 
voorgedaan in Velsen-Noord, resp. Driehuis?  
Wat zijn o.b.v. de ervaringen in andere locaties volgens het 
COA de succesfactoren om de veiligheid rondom een azc 
te waarborgen? Welke maatregelen is de gemeente bereid 
te nemen om het gevoel van onveiligheid onder sommige 
bewoners van Santpoort-Zuid weg te nemen? 
 
Onze ervaring is dat de opvang op de locaties in de gemeente 
Velsen over het algemeen goed verloopt. Omwonenden ervaren 
niet of nauwelijks overlast.  
Uit onderzoek van het Wetenschappelijk Onderzoek- en 
Documentatiecentrum (WODC) is gebleken dat de aanwezigheid 
van een COA-locatie geen aantoonbaar effect heeft op de 
omvang van de buurtcriminaliteit en op de individuele kans op 
slachtofferschap. 
 
In Velsen-Noord hebben er drie incidenten buiten de locatie 
plaatsgevonden. In Driehuis zijn er een zestal incidenten 
rondom de locatie geweest, maar hierbij is geen sprake van 
veiligheidsincidenten.  
 
Het COA publiceert ieder kwartaal specifieke cijfers over 
incidenten op een azc-locatie. Cijfers over incidenten zijn te 
raadplegen op de website van het COA. Het COA geeft aan dat 
op een regulier azc voldoende toezichthouders aanwezig zijn. 
Mochten er op of rondom een opvanglocatie signalen zijn van 
onveiligheid, dan geven de toezichthouders dat direct door aan 
de politie. Toezichthouders (beveiligers), boa’s van de gemeente 
en de politie hebben hier ook periodiek structureel contact over 
met elkaar. 
 
In het verdere participatietraject wordt veiligheid als thema nog 
apart behandeld tijdens een of meerdere bijeenkomsten met 
inwoners. Het gevoel van onveiligheid wordt dan ook besproken.
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Mijn flat staat op 15 meter afstand van De Elta, en op  
12 meter van Handgraaf. Denkt u echt dat wij geen overlast 
zullen krijgen? 
 
Welke mogelijke overlast kunnen de bewoners naast het azc 
verwachten? 
 
Wij vinden het net als u belangrijk dat eventuele overlast tot een 
minimum beperkt blijft. De ervaring in bijvoorbeeld Velsen-Noord 
leert ons dat dit dat het geval is. 
 
Als gemeente stellen we samen met het COA en de politie een 
integraal veiligheidsplan op. Hierin staan allerlei maatregelen en 
acties om de overlast voor omwonenden en andere inwoners tot 
een minimum te beperken.

Vraag voor het COA: er wordt verwacht dat er op korte 
termijn 1.000 medewerkers nodig zijn. Hoe kunt u de 
veiligheid dan garanderen? 
 
Het gaat dan om 1.000 nieuwe medewerkers voor de COA-
organisatie in het hele land. Daar ligt een uitdaging, maar het 
COA slaagt er de afgelopen jaren steeds goed in om nieuwe 
medewerkers aan te trekken. 
 
Een absolute veiligheidsgarantie kunnen de overheid, het COA 
en de politie nooit geven. In een samenleving lopen burgers altijd 
bepaalde risico’s, op allerlei terreinen. 
 
Uiteraard streven het COA en de gemeente ernaar om de risico’s 
zoveel mogelijk te beperken. Daarom stelt een gemeente samen 
met het COA en de politie altijd een integraal veiligheidsplan 
opgesteld vóórdat er in een gemeente een azc gevestigd wordt. 
Het COA is verantwoordelijk voor 24/7 toezicht en handhaving 
op een azc. De gemeente en politie zijn verantwoordelijk voor de 
openbare orde en veiligheid daarbuiten.



12

Waarom is er 24 uur beveiliging nodig? Er zijn toch geen 
incidenten? 
 
Het gaat om toezicht over wie er op en buiten de opvanglocatie 
zijn. Zowel voor de veiligheid van de bewoners, de medewerkers 
van de diverse organisaties die werkzaam zijn op een azc en ook 
voor bezoekers. Naast fysieke veiligheid gaat het ook om sociale 
veiligheid en brandveiligheid.   

Als het zo veilig is, waarom dan een veiligheidsplan? 
 
Het veiligheidsplan gaat in op de veiligheidsaspecten, die 
aan de orde kunnen zijn bij het operationeel zijn van een 
asielzoekerscentrum. In het veiligheidsplan worden meerdere 
scenario’s uitgewerkt die zich kunnen voordoen in het kader van 
openbare orde en veiligheid. Een veiligheidsplan hoort standaard 
bij de veiligheidsmaatregelen van een asielzoekerscentrum en 
is een gedeelde verantwoordelijkheid van verschillende partijen, 
waaronder de gemeente, politie, OM en het COA.

Is het de bedoeling dat er ook gezinnen worden 
opgevangen? Ik heb gehoord dat er in het azc 
alleenstaande mannen worden gehuisvest? 
 
Het is zeker de bedoeling om op een mogelijk azc in Santpoort-
Zuid ook gezinnen op te vangen. De inwoners van een azc zijn 
een afspiegeling van de totale groep vluchtelingen die asiel 
aanvragen in Nederland. Het zijn mensen van diverse leeftijden 
en nationaliteiten, van alleenstaande volwassenen tot complete 
gezinnen. 
 
Daarnaast wordt er gekeken naar de geschiktheid van een locatie 
voor een bepaalde doelgroep. Een locatie naast een woonwijk 
draagt bij aan een snellere en betere integratie van alle bewoners 
van een azc, ook van kinderen.



13

Hoe gaat de veiligheid rondom het azc door het gemeente-
bestuur en de politie gegarandeerd worden? Zeker nu de 
al schaarse politiecapaciteit ook nog meer in IJmuiden 
ingezet moet worden i.v.m. de drugsoverlast daar. 
 
Voor elke azc-locatie stelt de gemeente in nauwe samenwerking 
met het COA en de politie een veiligheidsplan op. Zodat alle 
betrokken partijen goed van elkaar weten hoe er gehandeld en 
opgetreden moet worden als er mogelijk iets aan de hand is. 
Daarnaast heeft de gemeente zeer regelmatig overleg met de 
politie, BOA’s en het locatiemanagement van het COA. Daar 
worden periodiek alle actuele zaken besproken, en als dat nodig 
is opgepakt en uitgevoerd. 

De kinderen op de asielboot zitten nu op school in 
Heemskerk. In Santpoort-Zuid hebben we nu al geen 
voorzieningen voor werk scholing, etc. Geografisch liggen 
de locaties in het uiterste zuidelijkste puntje van de 
gemeente. Dit betekent dat er belachelijk veel gereisd  
moet worden. 
 
Kinderen die verblijven op een opvanglocatie volgen in eerste 
instantie nieuwkomersonderwijs. Het nieuw-komersonderwijs is 
in de regio verdeeld onder locaties onder en locaties boven het 
Noordzeekanaal.  
 
De kinderen op het opvangschip Ocean Majesty in Velsen-Noord 
volgen onderwijs in Heemskerk. De kinderen van een mogelijk 
azc in Santpoort-Zuid zullen nieuwkomersonderwijs volgen op 
de Internationale Taal-/Schakelklas (ITK/ISK) in Haarlem.

Waarom is de politie niet uitgenodigd vanavond  
(woensdag 7 februari 2024)? 
 
De politie is op de achtergrond betrokken geweest 
bij de voorbereiding van deze digitale bijeenkomst. 
Veiligheidsgerelateerde vragen worden afgestemd met de politie.
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Op welke manier wilt u met uw inwoners gaan 
communiceren als er daadwerkelijk iets gevaarlijks is 
gebeurd? Mogen we dan een e-mail sturen? 
 
Kunnen wij het COA ook bellen bij incidenten? 
 
Dat mag zeker.  
Daarnaast is elke opvanglocatie 24/7 bereikbaar via  een 
(mobiel) telefoonnummer. In noodsituaties kunt u altijd contact 
opnemen met politie en/of handhaving.

Heeft de politie ook gegevens over criminaliteit in de 
wijdere omgeving geplaagd door bewoners van het schip in 
Velsen-Noord? 
 
De gemeente beschikt zelf niet over deze informatie. Het 
basisteam IJmond van de politie Noord-Holland registreert 
gegevens over incidenten, overlast en criminaliteit in de hele 
IJmond. Het gaat dan om de gemeenten Velsen, Beverwijk, 
Heemskerk en Uitgeest.

Denken jullie dat asielzoekers aangifte doen van incidenten? 
Of zouden ze misschien terughoudend zijn, omdat ze bang 
zijn om hun asielprocedure in gevaar te brengen? 
 
Dit hangt volledig af van het individu. Aangifte doen heeft geen 
invloed op hun asielprocedure. Als een asielzoeker als slachtoffer 
betrokken raakt bij een (zwaar) incident, waarvan hij/zij aangifte 
wil doen, dan is men daarin vrij. Het COA informeert bewoners 
over hun rechten en plichten in Nederland. 
Afhankelijk van het incident en de kwetsbaarheid van de 
bewoner, kan de politie of een woonbegeleider van het COA 
ondersteuning bieden bij een aangifte.
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Toezicht is er in het azc, maar daarbuiten? Station? Park? 
Plein Deka? 
 
In een azc is het COA verantwoordelijk voor toezicht en 
handhaving. Buiten een azc is dit de verantwoor-delijkheid van 
de gemeente en de politie, als het gaat om de openbare orde en 
veiligheid.

Komt er een extra wijkagent of BOA, net als in Velsen-Noord? 
 
Dat is op dit moment niet bekend. Samen met het COA en de 
politie wordt een integraal veiligheidsplan opgesteld, waarin o.a. 
rekening wordt gehouden met de personele capaciteit en inzet 
van de politie en de gemeentelijke BOA’s.

IJmuiden is nu een veiligheids-risicogebied na 30 gewelds-
incidenten. Hoeveel geweldsincidenten zijn acceptabel voor 
de gemeente Velsen? En wat zijn dan de maatregelen? 
 
De reden van het veiligheids-risicogebied in IJmuiden is de 
onrust tussen drugscriminelen in IJmuiden. Uiteraard zijn 
geweldsincidenten niet acceptabel voor de gemeente, de politie 
en het OM. Wanneer (gewelds)incidenten zich voordoen, wordt 
op een gepaste manier opgetreden door de gemeente, de politie 
en het OM.

Vindt u de situatie van de asielboot in Velsen-Noord qua 
veiligheidsvragen te vergelijken met een azc in een 
woonwijk? 
 
We denken dat deze situaties inderdaad behoorlijk goed 
vergelijkbaar zijn. 
 
Wel is het zo dat kinderen op een boot niet buiten kunnen  
spelen i.v.m. hun veiligheid en mogelijk verdrinkingsgevaar.  
In een azc op land is er vrijwel altijd een sport-/speelveld op  
de locatie aanwezig.
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Op station Santpoort-Noord is al lange tijd overlast van 
bewoners van de amv-opvang uit Driehuis. Zij forceren 
de hekken om gratis met de trein te reizen. Kun u meer 
vertellen over alle incidenten bij deze locatie, en hoe deze 
worden aangepakt? Ook zou ik graag willen weten waarom 
er niet wordt gehandhaafd op station Santpoort-Noord? Als 
dit al niet lukt, wat kunnen we dan verwachten voor station 
Santpoort-Zuid? 
 
Het klopt dat er melding is gemaakt van zwart rijden in de trein 
vanaf station Santpoort Noord. Hierop is actie ondernomen. 
Op het station zijn jongeren van de opvanglocatie in Driehuis 
aangesproken (en beboet). Dit wordt opgepakt met de 
begeleiding en de voogdij vanuit Nidos. Zie www.nidos.nl.
De komende tijd vinden er vaker gerichte controles plaats.  
 
Wanneer de gemeente meldingen ontvangt van incidenten of 
overlast, bespreken we dit met het COA. Ook vindt er regelmatig 
veiligheidsoverleg plaats tussen het COA, de gemeente, politie 
en andere betrokken partijen op de (amv-)locatie.

Eén van de criteria bij het zoeken van een locatie  
(zie Samenspel Velsen) is: ‘draagt bij aan de spreiding  
van gevoelige, maatschappelijke opvangfuncties over  
alle woonkernen van de gemeente Velsen’.  
Graag wil ik van u weten of een azc van 200 personen  
niet een onevenredige belasting is voor Santpoort-Zuid.  
Ik ga ervan uit dat u getallen heeft van dergelijke gevoelige, 
maatschappelijke opvanglocaties in de gemeente.  
Graag zal ik deze van U ontvangen. 
 
We onderzoeken op dit moment de geschiktheid van locaties  
De Elta en Handgraaf voor de opvang van 200 vluchtelingen.  
In het onderzoek betrekken we ook de inwoners van Santpoort-
Zuid. Met hen bespreken we de impact van een mogelijk azc in 
de wijk op zaken als de leefbaarheid. Ook wordt er bijvoorbeeld 
gekeken naar de Leefbaarometer | Kaart. 
 
De inschatting van de gemeente is dat een opvang-locatie van 
200 vluchtelingen op een goede manier in te passen is in de wijk.
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Voor hoe lang is het azc beoogd? En kan de gemeente bij 
grote overlast onder het contract met het COA uit? 
 
De exacte duur voor de vestiging van een mogelijk azc in 
Santpoort-Zuid staat op dit moment nog niet vast.
In de huidige bestuursovereenkomsten (BO’s) die de gemeente 
met het COA heeft afgesloten voor het asielschip Ocean Majesty 
in Velsen-Noord en de amv-opvang in Driehuis is (al) opgenomen 
dat de gemeente deze overeenkomst eenzijdig kan opzeggen.  
 
De gemeente kan dit besluiten bij ernstige en structurele 
overlast. Dergelijke bepalingen in een BO kan (en wil) de 
gemeente ook in de bestuurs-overeenkomst van een mogelijk 
azc straks in Santpoort-Zuid opnemen.  
 
Deze bestuursovereenkomsten staan ook op de website van de 
Velsen. Zie: Gemeente Velsen (raadsinformatie.nl). We hebben 
deze ook geplaatst op de website Samenspelvelsen.nl, op de 
projectpagina ‘Onderzoek azc-locatie Santpoort-Zuid’ onder 
‘Documenten’.

Wordt er door VNG weleens gesproken over minimaliseren 
van de instroom? 
 
Zie de website VNG en o.a. deze brief aan gemeenten  
(november 2023).
Brief VNG: Taakstelling huisvesting statushouders, opvang van 
asielzoekers en ontheemden uit Oekraïne (vng.nl)



18

Wat bedoelt de gemeente met het draagvlak in Santpoort-
Zuid 
 
De gemeente heeft het onder andere over ‘draag-kracht’ van de 
verschillende kernen in de gemeente. In een lokale maatschappij 
heb je ‘(zorg-) vragers’ en ‘(zorg)dragers’.  
 
Vragers zijn mensen die meer steun nodig hebben van 
bijvoorbeeld de overheid. Dragers zijn mensen die juist steun 
kunnen bieden. In een gebied met meer (zorg-) dragers is de 
draagkracht over het algemeen groter dan in gebieden waar veel 
(zorg)vragers wonen. Draagvlak gaat over de acceptatie van 
bepaalde besluiten of beleid.

Vindt u dat De Elta, met merendeel sociale huurwoningen, 
een sterke wijk is? Dat die krachtig genoeg is om dit plan te 
kunnen dragen? Waar baseert u dat op? 
 
In het locatieonderzoek kijken we naar de draagkracht van de 
kern Santpoort-Zuid als geheel. Ook wordt er bijvoorbeeld 
gekeken naar de Leefbaarometer | Kaart. De indruk van de 
gemeente is dat deze kern draagkrachtig genoeg is voor de 
mogelijke aanwezig-heid van een azc voor 200 vluchtelingen. 
In het participatie-traject gaan wij uitgebreid in gesprek met 
inwoners om op te halen welke wensen, zorgen, ideeën en 
suggesties zij hebben. Dit presenteren we medio juni 2024 aan 
de gemeenteraad die uiteindelijk een besluit neemt over een azc-
locatie.

Kan er ook een azc komen voor onze woningzoekende 
jongeren? 
 
Asielzoekerscentra zijn bestemd voor de opvang van 
vluchtelingen. In het onderzoek kijken we, mede op verzoek van 
de klankbordgroep, naar de mogelijk-heden om de locatie in te 
richten voor meerdere doelgroepen.
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Welk eisenpakket stelt gemeente Velsen aan het COA 
ter bescherming van de belangen van de bewoners van 
Santpoort-Zuid? 
 
De gemeente stelt een bestuursovereenkomst (BO) op met het 
COA, waarin zij allerlei zaken en aspecten afspreekt en juridisch 
vastlegt.  
Ook stellen we voor elke opvanglocatie een integraal 
veiligheidsplan op, waarin we met het COA en externe partijen 
zoals de brandweer en de politie afspraken maken over de 
veiligheid op en rondom een opvang-locatie voor vluchtelingen.

Waarom moeten we praten over veiligheid, over een 
veiligheidsplan? Als je verwacht dat iets niet veilig is, moet 
je er dan wel aan beginnen? 
 
De overheid en de politie kunnen nooit een absolute 
veiligheidsgarantie geven. Dat geldt voor meerdere terreinen, 
thema’s en aspecten in een maatschappij. 
 
Uiteraard streven het COA en de gemeente ernaar om de risico’s 
zoveel mogelijk te beperken en te minimaliseren. Daarom wordt 
er altijd een integraal veiligheidsplan opgesteld vóórdat er in een 
gemeente een azc gevestigd wordt.
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Wat is de financiële compensatie voor direct omwonenden? 
 
Er is in dit geval geen directe financiële compensatie voor 
(direct) omwonenden. De gemeente staat wel open voor de 
mogelijkheid om bepaalde wensen of suggesties van inwoners 
uit Santpoort-Zuid in de openbare ruimte te honoreren. 
 
Gemeenten kunnen in aanmerking komen voor een uitkering als 
zij meer opvangplaatsen bieden dan hun jaarlijkse taakstelling. 
De hoogte van deze uitkering verschilt en is afhankelijk van de 
fase waarin een gemeente deze opvangplaatsen aanmeldt en 
indient bij het Rijk. En daarnaast hangt deze uitkering af van 
het soort opvangplaatsen dat geboden wordt. Gaat het om een 
noodopvanglocatie, of om een opvanglocatie voor lange(re) tijd? 
 
Inwoners die van mening zijn dat er mogelijk sprake is van 
planschade, bijvoorbeeld in de vorm van waardevermindering 
van hun huis, kunnen zo’n verzoek indienen bij de gemeente. Een 
onafhankelijk bureau beoordeelt dan dit verzoek. Zo’n verzoek 
kan ingediend worden op het moment dat het vergunningstraject 
is doorlopen. Dit is dus pas aan de orde in een eventuele latere 
fase van dit traject.
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Op welke wijze profiteert Santpoort-Zuid? Ik durf te stellen 
dat de kern Santpoort-Zuid een netto-betaler is voor de 
gemeentebegroting. Op welke wijze krijgen wij iets terug 
voor de mogelijke daling van huizenprijzen, stijging van 
verzekeringskosten, toename van onveiligheid? 
 
Er is bij de mogelijke komst van een regulier azc naar Santpoort-
Zuid geen sprake van bonussen of financieel gewin. Wel 
ontvangt de gemeente jaarlijks een financiële vergoeding van het 
Ministerie van JenV voor de gemaakte onkosten. 
 
Uit onderzoek blijkt dat de criminaliteitscijfers niet of nauwelijks 
toenemen als er een azc komt in een gemeente. Inwoners 
die van mening zijn dat er mogelijk sprake is van planschade, 
bijvoorbeeld in de vorm van waardevermindering van hun huis, 
kunnen zo’n verzoek indienen bij de gemeente. Een onafhankelijk 
bureau beoordeelt dan zo’n verzoek. Zo’n verzoek kan ingediend 
worden op het moment dat het vergunningstraject is doorlopen. 
Dit is dus pas aan de orde in een eventuele latere fase van dit 
traject. 

In Driehuis staan meerdere keren per week politiebussen 
voor de deur. Hoe strookt dat met dit verhaal? 
 
Naast de opvanglocatie in Driehuis liggen ook andere (zorg)
instellingen voor jongeren, waar de politie regelmatig langs gaat. 
Dit betekent lang niet altijd dat er sprake is van een incident.  
De politie verplaatst zich ook met politieauto’s als zij deelnemen 
aan overleggen, zoals het wekelijkse veiligheidsoverleg op de 
amv-locatie in Driehuis met de gemeente en het COA. 



22

De gemeente kan met het COA als voorwaarde opnemen 
dat als de onrust teveel wordt, het azc permanent gesloten 
wordt. Is de gemeente bereid zo’n voorwaarde op te 
nemen? 
 
In de bestuursovereenkomsten (BO’s) die we tot nu toe hebben 
afgesloten met het COA voor Velsen-Noord en de amv-opvang 
in Driehuis, hebben we een optie opgenomen om deze overeen-
komst tussentijds eenzijdig te kunnen beëindigen.  
Hiertoe kan bijvoorbeeld besloten worden als er sprake is van 
structurele en overmatige overlast. De gemeente is bereid en  
van plan om deze voorwaarde ook op te nemen voor de 
mogelijke landlocatie die we nu aan het onderzoeken zijn op  
de voorkeurslocaties in Santpoort-Zuid.

Mijn kinderen kunnen geen woonruimte krijgen in de 
gemeente Velsen. Hoe gaat de gemeente daar mee om? 
 
Als gemeente staan we voor meerdere opgaven. Woningbouw 
is er daar één van. We werken verspreid in de gemeente aan 
meerdere woningbouwprojecten voor diverse doelgroepen 
(waaronder starters) en in verschillende prijssegmenten. 
Denk bijvoorbeeld aan het project 1828, de plannen voor de 
Hofgeesterweg, de Platbodem, Blekersduin en DOK 1. 
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Wij wonen direct naast Handgraaf. Hoe gaat u ons 
woongenot en veiligheid garanderen? Wij willen geen azc 
naast ons huis, ook geen kleinschalig azc. Hebben wij daar 
nog iets over te zeggen? 
 
Uit onderzoek blijkt dat de criminaliteitscijfers niet of nauwelijks 
toenemen als er een azc komt in een gemeente. Daarnaast; er 
wordt voor de komst van een azc-locatie altijd een integraal 
veiligheidsplan opgesteld. 
 
We zijn een participatietraject gestart, met o.a. een klankbord-
groep en een enquête onder alle inwoners van 18 jaar en ouder 
in Santpoort-Zuid. Zo willen we inwoners van Santpoort-Zuid in 
staat stellen om hun zorgen en ideeën mee te geven. Dit leidt 
uiteindelijk tot een participatieverslag dat medio juni 2024 als 
advies naar de gemeenteraad gaat, samen met de resultaten 
van de andere ruimtelijke, milieukundige, juridische en financiële 
onderzoeken. De gemeenteraad neemt hier eind 2024 een besluit 
over.

Velsen-Noord kreeg tonnen voor de opvang. Wordt dat ook 
aan Santpoort-Zuid verstrekt? 
 
Die financiële vergoeding maakte onderdeel uit van een 
specifieke afspraak met het Rijk ten tijde van noodopvang.  
Als er mogelijk een azc komt in Santpoort-Zuid, dan wordt  
dat een regulier azc.  
 
Voor dergelijke opvang gelden andere (standaard-) 
vergoedingen van het COA voor de onkosten. Er is dus geen 
sprake van een financiële bonus, zoals in Velsen-Noord.
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Is bekend dat manege Kennemergaarde regelmatig overlast 
heeft van de amv-ers in Driehuis? 
 
Er zijn een aantal meldingen binnengekomen over jongeren 
van de locatie die rondhingen bij de manage en dat dit als 
onprettig werd ervaren. Hierop zijn de jongeren die het betrof 
aangesproken door het COA.  
De jongeren gaven aan graag bij de manage te kijken en hierbij 
geen andere intenties te hebben. Andere overlast is ons niet 
bekend. Wanneer dat het geval is, horen we dat graag.

Een COA BOA? Hoeveel komen er? 
 
In het nog op te stellen integrale veiligheidsplan bekijken we 
samen met o.a. het COA en de politie wat er nodig is op het 
gebied van veiligheid. Op basis hiervan bepalen we of er extra 
BOA-capaciteit ingezet moet worden rondom een opvanglocatie.

Hoe kan het locatieonderzoek De Elta en Handgraaf 
doorgang vinden zonder veiligheidsgarantie van de politie 
en handhaving? 
 
De overheid en de politie kunnen nooit een absolute 
veiligheidsgarantie geven. In een samenleving lopen burgers 
altijd bepaalde risico’s, op allerlei terreinen. 
 
Uiteraard streven het COA, de gemeente en de politie ernaar 
om de risico’s zoveel mogelijk te beperken en te minimaliseren. 
Daarom wordt er altijd een integraal veiligheidsplan opgesteld 
vóórdat er in een gemeente een azc gevestigd wordt.


